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Spørgsmål nr. 327 (Alm. del) fra Folketingets Udlændinge- og Integra-

tionsudvalg:  

 

”Vil ministeren i forlængelse af svar på UUI alm. del - 

spørgsmål 193 og i forlængelse af artiklen "Flertal vil forbyde 

imamer at blive domsmænd og nævninge" Jyllands-Posten den 

4. jan. 2016 og svare på, om regeringen agter at fremsætte et 

lovforslag, der sikrer, at imamer fra f.eks. Grimhøjmoskéen og 

fra andre moskeer/muslimske foreninger ikke kan fungere som 

domsmænd eller nævninge?” 

 

Svar: 

 

Det er afgørende for mig, at der i retsplejeloven er generelle krav til læg-

dommere, som behandler præster og imamer fra forskellige trossamfund 

lige. Det er ikke tilfældet i dag, og der er derfor behov for en ændring af de 

gældende regler om udelukkelse af gejstlige fra folkekirken og de aner-

kendte trossamfund.  

 

Som jeg tilkendegav i min besvarelse af 20. december 2016 af spørgsmål 

nr. 193 (Alm. del) fra Folketingets Udlændinge- og Integrationsudvalg, har 

jeg igangsat en undersøgelse med henblik på at klarlægge, hvordan retsple-

jelovens § 70 anvendes i praksis i forhold til gejstlige i trossamfund.  

 

Jeg vil i forbindelse med undersøgelsen tage stilling til, hvordan de gæl-

dende regler skal ændres.   

 

Jeg forventer, at et forslag om ændring af retsplejelovens § 70 vil blive 

medtaget i det lovforslag om ændring af bl.a. retsplejelovens bestemmelser 

om lægdommere, som blev sendt i offentlig høring den 21. december 

2016, og som jeg forventer at fremsætte for Folketinget i indeværende fol-

ketingssamling.  

 

 


